
Zápis č. 9/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 12. 9. 2023 

UKPedF/483771/2023 

 

Přítomni: Š. Hanetšlegerová, L. Lejbl, K. Mašková, A. Stropek, V. Vohlídková, J. Michal, 

K. Uličná, Z. Svobodová, L. Květoňová, M. Lázňovský, N. Vondrová, D. Erbeková, 

L. Neumann, M. Linková, D. Greger, R. Listíková, L. Jakubcová Hajdušková 

 

 

Omluveni: K. Mikule, J. Stará, L. Ešpandrová, J. Gregorová, P. Mráček, P. Chalupský, 

J. Štípek 

 

 

Hosté: A. Jančařík, M. Nedělka, A. Kucharská, I. Kočová  

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Podmínky přijímacího řízení pro rok 2023/24 

4. Organizační řád  

5. Různé 

 

1. Schválení programu 

 

AS PedF UK schvaluje program zasedání v předloženém znění. (14-0-0) 

 

2. Administrativa 

 

AS PedF UK schvaluje zápisy 6/2023 v předloženém znění. (14-0-0) 

AS PedF UK schvaluje zápisy 7/2023v předloženém znění. (15-0-0) 

 

3. Podmínky přijímacího řízení pro rok 2024/25 

 

V tomto bodě se projednávaly podmínky zaslané doc. Kucharskou.  

 

Nejprve vznesla V. Vohlídková dotaz k podmínce přijímacího řízení na NM obory na PedF 

UK, kdy uchazeči musí splňovat požadavek na oborovou složku a oborově 

didaktickou složku učitelské přípravy v předchozím bakalářském studiu ve výši 62 kreditů za 

každý studijní program, do kterého se uchazeč hlásí ve sdruženém studiu. V. Vohlídková se 

ptá, zda tento požadavek nemůže být komplikací pro uchazeče, kteří absolvovali Bc. studium 

na jiné fakultě či univerzitě. 

A. Kucharská odpovídá tím, že tento požadavek vznikl jako kompromis, kterým se uchazeči 

selektují. Nemělo by jít o limitující faktor, tudíž student, který se na jiné fakultě či univerzitě 

věnoval určitému oboru, může na PedF pokračovat na NM učitelství daného oboru.  

N. Vondrová dodává zkušenost ze své praxe garantky studia, že to možnost přijetí nelimituje a 

že oproti předchozím letům došlo ke zmírnění požadavků (pedagogická-psychologická příprava 

se v předchozím studiu nesleduje a je ověřována jen písemným testem). 

 

Dále A. Kucharská upozorňuje na nový požadavek, jež se týká všech studijních programů, a 

jehož znění je „Studijní program je koncipován tak, aby student v průběhu studia při plnění 

studijních povinností prokázal schopnost používat získané odborné znalosti, odborné 



dovednosti a obecné způsobilosti alespoň v jednom cizím jazyce.“ V praxi bude tato podmínka 

vypadat tak, že od akademického roku 2024/2025 čeká studenty v rámci Bc. studia zkouška 

z cizího jazyka a v rámci NM studia předměty v cizím jazyce. 

 

Nakonec Š. Hanetšlegerová upozorňuje na nejasnost, která vzniká při nástupu na NM program, 

a to že studenti mají povinnost dokazovat předchozí vzdělání. Studenti, kteří pokračují z Bc. 

studia na PedF UK, však v praxi tento doklad dokazovat nemuseli. Navrhuje proto, že by bylo 

vhodné tuto podmínku ujasnit a studentům podmínky jasně formulovat. A. Kucharská tento 

vzkaz předá na studijní oddělení. 

 

As PedF UK schvaluje Podmínky přijímacího řízení pro rok 2024/2025 v předloženém znění. 

(16-0-0) 

 

4. Organizační řád  

 

M. Nedělka organizační řád představil. Senátoři neměli kromě stylistických a gramatických 

poznámek žádné komentáře. 

 

5. Různé 

 
M. Nedělka připomíná, že v rámci Vánočního koncertu budou udělovány fakultní medaile, a 

prosí proto senátory, aby si promysleli své kandidáty a případné návrhy mu zaslali do 6. 10. 

2023. 

 

Na to navazuje A. Kucharská, která vyzývá senátory, aby navrhovali kandidáty na ceny pro 

studenty i učitele za vzdělávací a tvůrčí činnost. Navrhuje, že bude senátory o možnostech 

navrhování pravidelně informovat. 

 

D. Greger se dále ptá na situaci ohledně rekonstrukce fakulty. I. Kočová přítomné informuje 

o tom, že rekonstrukce je v jednání a že fakulta je v kontaktu se stavební firmou. Je však stále 

otázka, zda rekonstrukce započne již příští rok, nebo zda bude ještě odložena. 

 

Dále dává N. Vondrová senátorům na vědomí žádost o změnu Organizačního řádu UK, která 

přišla ze strany AS UK. Tato žádost spočívá v tom, že Centrum Krystal bude převedeno pod 

koleje a menzy. AS PedF bere tuto změnu na vědomí. 

 

Následně je projednáván stav webových stránek fakulty a jejich aktualizace. Z. Svobodová 

přichází s nápadem, že by program následujících jednání mohl být na web dán formou 

sdíleného dokumentu. N. Vondrová to zajistí. 

 

N. Vondrová také vyzývá senátory, aby si zkontrolovali svá jména a údaje na webových 

stránkách, a také zda jsou správně uvedeni členové jednotlivých komisí. A.  Stropek informuje, 

že komise byly na webu aktualizovány. 

 

Dále N. Vondrová informuje, že komise pro vědu projednávala podmínky přijímacího řízení 

pro doktorská studia, které bude při příštím zasedání AS schvalovat. Komise neměla 

k podmínkám žádné připomínky. Dále se komise seznámila s dokumenty týkajícími se 

hodnocení vědy, které se na UK připravuje.  

 



Š. Hanetšlegorová informuje, že studijní komise si za novou předsedkyni zvolila 

V. Vohlídkovou. 

 

Š. Hanešlegerová následně oznamuje svou rezignaci v AS PedF UK z důvodu ukončení svého 

studia. N. Vondrová jí děkuji za její práci a přeje úspěšný profesní i osobní život.  

N. Vondrová osloví náhradníka z výsledkového listiny minulých voleb. 

 

 
V Praze, dne 12. 9. 2023 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 


